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    z XXIV  sesji Rady Gminy  z dnia 21 czerwca 2013 roku 

 odbytej w sali  konferencyjnej Urzędu Gminy w Rząśni. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy  Marian Brożyna o godzinie 10
00

 otworzył  sesję i po 

powitaniu  Pani i Panów  radnych, Wójta Gminy Tomasza Stolarczyka, kierowników 

referatów, kierowników jednostek organizacyjnych z terenu  Gminy Rząśnia, przedstawicieli 

Komendy Powiatowej Policji w Pajęcznie w osobach: zastępcy Komendanta młodszego 

inspektora Henryka Kuca i aspiranta Naczelnika Wydziału Prewencji Pana Schabowicza. 

Powitał Panie i Panów   sołtysów i oświadczył, iż zgodnie  z listą obecności w posiedzeniu  

uczestniczy 13 radnych co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  15 osób stanowi 

quorum  pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Nieobecni na sesji radni Sławomir Boroń      - usprawiedliwiony 

                                        Grzegorz Wojewoda  - usprawiedliwiony 

Następnie Przewodniczący obrad zaproponował przesunięcie punktu  szóstego porządku 

obrad jako punkt trzeci uzasadniając zmianę. Uwag nie było,  poddał propozycję pod 

głosowanie. Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu 12 głosami 

„za” przy braku głosów „przeciw” i  1 głosie wstrzymującym” wyraziła zgodę na zmianę 

porządku obrad.  

Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianie. Rada Gminy w obecności                       

13 radnych 12 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i  1 głosie wstrzymującym” 

przyjęła porządek obrad  po zmianie. 

Przed przystąpieniem do obrad uczczono minutą ciszy  zmarłą Elżbietę Kępę byłego 

Kierownika Gminnego Ośrodka Zdrowia, lekarkę, która od 36 lat pracowała w Rząśni, byłą 

radną i członka Zarząku Gminy w latach 1990-1994 oraz członka Gminnej Komisji 

Alkoholowej. 

Pkt. 3 

Przystąpiono do debaty społecznej  dotyczącej bezpieczeństwa na terenach wiejskich. 

Informacji na temat  przestępstw i zagrożeń przestępstwami o charakterze kryminalnym, 

gospodarczym, na terenie Gminy Rząśnia i powiatu pajęczańskiego udzielił zastępca 

Komendanta Policji Powiatowej w Pajęcznie Henryk Kuc. 

W dyskusji udział wzięli radni: Tomasz Pełka, Andrzej Szydłowski, Michał Szatan, Zdzisław 

Łakomski, Tadeusz Nicpoń.  

Wyjaśnień na pytania udzielili: zastępca Komendanta Policji Pan Henryk Kuc oraz  aspirant 

Naczelnik Wydziału Prewencji  Pan Bogdan Schabowicz.  

Przewodniczący Marian Brożyna podziękował za przybycie oraz dobrą współpracę 

przedstawicielom Komendy Powiatowej Policji w Pajęcznie. 

Pkt.4  

Przyjęcie protokołu z XVII sesji rady gminy. 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z XXIII sesji VI kadencji  był wyłożony do 

wglądu. Zapytał czy są uwagi lub zapytania do protokołu. Kiedy nie było uwag poddał  pod 

głosowanie. Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu  9 głosami 

„za” przy braku głosów „przeciw” i 3  głosach   „wstrzymujących”  przyjęła  protokół bez 

uwag. 

Pkt.5 

Informacja Wojta  z działań od ostatniej sesji.  
Wójt Tomasz Stolarczyk przedstawił informację  z działań od ostatniej sesji, która 

stanowi załącznik do protokołu. Uwag nie wniesiono. 
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Radny Andrzej Szydlowski  zwrócił się do Wojta pytając ile kosztował remont 

biblioteki. 

Kierownik referatu budownictwa  Pani Łucja Brzezińska odpowiedziała, że koszt 

remontu wyniósł  29.000,00 złotych. Wykonywane były między innymi prace: podciag sufitu, 

gipsowanie, malowanie remont instalacji elektrycznej itp. 

Pkt.6 

Interpelacje. 

1.Radny Andrzej Szydłowski  poruszył temat budowy kanalizacji do strefy, pytając kto podjął 

decyzję, aby pośrodku ciąć drogę. 

Wójt odpowiedział, że budowa jest zgodna z projektem w przerwie sesji będzie mozliwość 

zapoznania się z projektem.  

Radny Szydłowski poruszył również temat złego  przygotowania dróg do budowy w tym 

podbudowy, jako przykład przytoczył drogę na Górce Rząsińskiej, w tym obrywanie  

poboczy i pęknięć drogi. Stwierdził, że firma zawaliła sprawę. 

Wyjaśnień udzielili Wójt Gminy Tomasz Stolarczyk oraz  Kierownik  budownictwa Łucja 

Brzezińska. 

2. Radny Michał Szatan zgłosił, że po ostatnich ulewnych deszczach są zalewane  pola w 

Białej, woda zalega w rowach oraz zalewa pola. Prosił o rozwiązanie tego problemu poprzez 

poszerzenie i oczyszczenie rowu  w kierunku na Osowiec. 

Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy informując, że rowy na terenie miejscowości Biała w 

sąsiedztwie zamieszkania  Pana Szatana zostały jakby zaorane, sąsiadujemy z Gminą 

Pajeczno i tam nie ma odpływu. Ustawa po likwidacji zarządów melioracji narobiła wiele 

krzywd bo ludzie zaorali te rowy. Rowy są tylko do odwodnienia drogi i można podjąć 

działania  w celu oczyszczenia  tych rowów wspólnie ze Starostą  Pajęczna, ale tylko w 

zakresie odwodnienia drogi.  

3.Radny Mirosław Olczak  ponownie zgłosił, że Lipa w Stróży stawarza zagrożenie, obecnie 

odpadł konar drzewa. 

4.Radny Tomasz Pełka zwrócił się do Wojta w sprawie podtopień stwierdzając, iż zdaje sobie 

sprawę, że to nie jest łatwy temat,  należy jednak podjąć działania i sukcesywnie to 

porządkować i umożliwić udrożnienie tych rowów, ponieważ  jest coraz więcej ulewnych 

opadów co wiąże się  z podtopieniami. 

  Wojt wyjaśnł, że  rowy zostały włączone  w działki i przez to są podtopienia. Drogi są 

odwadniane, ale nie ma gdzie wody spuścić bo rowy zostały zasypane. 

5. Radny  Zdzisław Łakomski zwrócił się do Wójta w sprawie budowy drogi do Pana 

Klimczaka. Wojt odpowiedział, że droga będzie zrobiona. 

6.Radny Zdzisław Łakomski zwrócił się do Wójta, aby  zostały  zinwetaryzowane  szkody 

spowodowane dużą ilością opadów i zostały przesłane do Wojewody, aby rolnicy mogli 

starać się o odszkodowania w związku z zalaniem łąk i pól. 

 Wójt Tomasz Stolarczyk odpowiedział, że gdy zostanie ogłoszony  stan klęski 

żwiołowej, zgłoszą się rolnicy to wtedy szybko zostaną podjęte działania i zostanie powołana 

komisja do oszacowania szkód. 

Pkt.7 

Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Rady Gminy Nr XX/136/2012 z dnia                                   

28 grudnia 2012 roku w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Rząśnia. 

Wójt wyjaśnił, że Generalny Inspektor Danych Osobowych zarzucił nam naruszenie 

ustawy o ochronie danych osobowych, które to zostały zawarte  w deklaracji   o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W związku z tym zachodzi konieczność 

dokonania zmiany treści załącznika do uchwały. 
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Kiedy nie było uwag Przewodniczący Marian Brożyna  przedstawił projekt uchwały i poddał 

pod głosowanie. Rada Gminy w obecności 13 radnych podjęła uchwałę Nr XXV/173/2013 w 

sprawie  zmiany uchwały Rady Gminy Nr XX/136/2012 z dnia 28 grudnia 2012 roku w 

sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy Rząśnia. 

Przerwa o godz. 13
50

. 

Obrady wznowiono o godz.14
10

. 

 

 

Pkt. 8 i 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Rząśnia 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2012. 

Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Rząśnia z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Rząśnia za 2012 rok. 

Przewodniczący poinformował, że  uchwały będą omawiane i dyskutowane  

równocześnie. 

Podkreślił, że sprawozdanie z wykonania budżetu radni otrzymali w miesiącu marcu, komisje 

rady miały prawo nad tym sprawozdaniem pracować. Radni wraz z materiałami na dzisiejszą 

sesję  otrzymali również pozytywną uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia                          

24 maja 2013 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Rząśnia za 

2012 rok.  

Przewodniczący Marian Brożyna wyjaśnił, że zostanie przedstawiona uchwała Komisji 

Rewizyjnej, a następnie uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi z dnia 11 czerwca 2013 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Rząśnia o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za  2012 rok. 

Pracownik Lucyna Aleksanderek przedstawiła radzie  uchwałę Komisji Rewizyjnej z 

dnia 3 czerwca 2013 roku w sprawie  rozpatrzenia sprawozdań za 2012 rok  i wniosku w 

sprawie absolutorium dla Wójta Gminy, a następnie uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 11 czerwca 2013 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rząśnia o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy za   2012 rok. 

Przewodniczący Marian Brożyna  otworzył dyskusję w sprawie sprawowozdania z wykonania  

budżetu Gminy Rząśnia za 2012 rok. 

Radny Zdzisław Łakomski powiedział, że na radzie spoczywa pewien obowiązek 

uzasadnienia czy pieniądze były prawidłowo wykorzystane i prosił Wójta o uzasadnienie                 

wykonania inwestycji w 69%, prosząc o wyjaśnienie co  miało wpływ na  takie wykonanie. 

Poruszył również temat  niewykorzystania budynków  komunalnych na konkretne cele i jako 

przykład przytoczył  byłą szkołę w Białej, budynek starej hydroforni w Stróży. Oświadczył 

publicznie, że  w tym roku będzie  głosował za udzieleniem absolutorium, ale w najbliższym  

czasie jeżeli Pan Wójt nie rostrzygnie tych spraw to uzna to jako nieudolność Pana Wójta.  

Wójt  zwrócił się do Pana Łakomskiego  pytając, czy postawa Pana Łakomskiego jest  

społeczna czy aspołeczna. Inwestycje, które prowadzą są wieloletnie, gmina dynamicznie się 

rozwija, jesteśmy w Polsce jedną  z najlepszych gmin  w pozyskiwaniu środków, pytając czy 

można robić jeszcze więcej.  Podkreślił, że cieszy go to, iż większość radnych myśli inaczej                         

i wspiera Wójta w jego działaniach. Wójt jest wykonawcą woli rady. Jeżeli będzie  wola 

sprzedaży majątku lub zagospodarowania to stanie do wykonania tego zadania. Współpraca z 

radnymi jest bardzo ważna i dlatego uważa, że sprawy takie winny być poruszane na 

posiedzeniach komisji, aby można wypracować wspólne uzgodnienia. Plan nie wykonania 

inwestycji dotyczy przedłużającego się  procesu zakończenia opracowania dokumentacji i 
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rostrzygnięcia przetargowego budowy dróg oraz nie wykonania planu budowy przez 

wykonawcę kompleksu  sportowego w Rząśni. 

Dodatkowych wyjaśnień co do wpływu na wykonanie  inwestycji w 69 % udzielił 

Przewodniczący Marian Brożyna. 

Radny Michał Szatan zwrócił się do Wójta o wyjaśnienie  sprawy podatku 

dochodowego. Podkreślił, że po stronie dochodu jest wykazane 16.5 mln złotych, a podatek 

eksploatacyjny wynosi 5 mln złotych, pytając Pana Wójta czy posiada wiedzę  na ile lat  

jeszcze wystarczy węgla. 

Wójt odpowiedział, że nie wie, ponieważ to  reguluje rynek, co ma wpływ na tempo 

wydobycia węgla, sprzedaż energii. Podatek  w wysokości 16,5 miliona złotych to podatek od 

zwałowiska i innych terenów zajętych pod działalność górniczą na terenie Gminy Rząśnia, a 

podatek  eksploatacyjny  to kwota od ilości wydobytych ton, który wpływa do gminy. 

Radny Michał Szatan powiedział, że rada powinna o tym wiedzieć, przynajmniej jakie są 

plany na przyszłość.  

Wójt odpowiedział, że można się tego dowiedzieć wchodząc na stronę internetową 

kopalni. 

Radny Michał Szatan  ponowił prośbę o spotkanie z przedstawicielami PGE. 

Wójt odpowiedział, że postara się doprowadzić do spotkania. 

Kiedy nie było uwag  i pytań Przewodniczący przedstawił projekty uchwał w sprawie  

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Rząśnia wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za rok 2012 oraz w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Rząśnia z tytułu wykonania budżetu Gminy Rząśnia za 2012 rok następnie poddał pod 

głosowanie. Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

jednogłośnie 13 głosami „za”  przy braku głosów „przeciw” i braku „wstrzymujących podjęła 

uchwałę  Nr XXV/174/2012 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Rząśnia wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2012 oraz 13 głosami „za”  

przy braku głosów „przeciw” i braku „wstrzymujących podjęła uchwałę Nr XXV/175/2012 

uchwały  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Rząśnia z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Rząśnia za 2012 rok. 

Wójt w imieniu własnym, Skarbnika Gminy i Sekretarza Gminy podziękował za udzielenie 

absolutorium. 

Pkt.10 

Podjęcie  uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania  finansowego 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Rząśni za 2012 rok. 

Pytań i uwag nie było. Przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu  

jednogłosnie  13 głosami „za”  przy braku głosów „przeciw” i braku „wstrzymujących” 

podjęła uchwałę  Nr XXV/176/2012 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Rząśni za 2012 rok. 

Pkt.11 

Podjęcie  uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania  finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Rząśni za 2012 rok. 

Pytań i uwag nie było. Przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu  

jednogłosnie  13 głosami „za”  przy braku głosów „przeciw” i braku „wstrzymujących” 

podjęła uchwałę  Nr XXV/177/2012 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Rząsni za 2012 rok. 

Pkt. 12 

Zapytania i wolne wnioski. 
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Przewodniczący obrad zwrócił się do przewodniczących komisji rady gminy, aby  zapoznali 

się  z materiałymi w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego gminy i wypracowali 

opinie. Kiedy nie było pytań i wniosków  zamknął obrady XXIV sesji rady gminy.  

Obrady zakończono o godz. 14
50

. 

Protokołowała: L.Aleksanderek 

 

 


